
Bestyrelsesmøde i Stensmosen 

D. 14/5 2024 klokken 16.45-19.15 

Afbud: Arendse, Emilie, Marie, Kasper 

 

Referat 

 

1. Valg af referent samt afklaring af punkter til eventuelt.  

Julie er referent. 

 

2. BFU Børnefestuge 2024. Uge 25. Bettina fortæller om tema m.m. 

 

Tema: Middelalder 

Der skal laves nogle ting: 

• Flagguirlander, fold et A4 papir til skabelon. Sættes på tyk snor, med 

tekstil lim. Lim og snor er bestilt, stof haves. 

• En gabestok bygges, frie tøjler. Den bygges, så hoved og hænder kan 

komme ind og ud, uden at den kan åbnes. 

• Indkøb 15 rotter i Ikea (evt. to totrins skamler) 

• 10 kæpheste, evt. hjemmelavede? Forskellige idéer blev vendt. 

• Fællesspisning. Det bliver fælles buffet, hvor hver familie medbringer en 

ret til det antal, de deltager, + 1 person. 

• Hjælp til at stille op søndag, og til at pakke sammen fredag. Man kan 

have barn med. 

• Børn må gerne holde fri mandag og fredag, da flere medarbejdere 

arbejder på vores lejr. 

 

3. Forældrearbejdsdag 1/6 2024. Olena, Kasper og Jesper har meldt sig til at stå 

for arbejdsdage.  

Opgaver: 

• Flagguirlander, fold et A4 papir til skabelon. Sættes på tyk snor, med tekstil 

lim. Lim og snor er bestilt, stof haves. 

• En gabestok bygges, frie tøjler. Den bygges, så hoved og hænder kan komme 

ind og ud, uden at den kan åbnes. 

• Indkøb 15 rotter i Ikea (evt. to totrins skamler) 



• 10 kæpheste, evt. hjemmelavede? Forskellige idéer blev vendt. 

• Øvrige opgaver: altid gerne sortere og vaske legetøj. Alt, som skaber orden og 

hygge. 

 

Julie laver tilmelding. 

Bettina samler flere arbejdsopgaver ind, og sender til Julie d. 15/5. Julie 

hænger tilmelding op 15. eller 15. maj. 

Evt. kan bestyrelsen være på legepladsen en eftermiddag og promovere BFU 

samt hjælpeopgaver og arbejdsdagen. Eller/og på fællesspisningerne den 

kommende tid. 

 

4. Aktuelt i Stensmosen /Bettina 

 

• Evaluering af den styrkede pædagogiske læreplan. 

Bestyrelsen godkender evalueringen, og er glade og tilfredse. 

• Legepladsen og «jordbanen» (græsplænen). 

Siden coronaepidemiens start har Bettina arbejdet på at få en holdbar 

løsning. Rullegræs blev forsøgt, men holdt ikke. Almindeligt græs kan ikke 

holde, der er for meget slid, når børn færdes og leger hele dagen. 

Ved siden af rutchebanen og på den lille bakke slides mere og mere jord af. 

Der kommer ujævnheder, og trærødder op, som man falder over. 

Der har været set på forskellige løsninger, bl.a. gummibelægning og 

hybridgræs, men det bliver for dyrt. Kommunens budget til 

institutionslegepladser er meget lille. 

Bestyrelsen vil kontakte kommunen, Sisse. Det tager for lang tid at løse 

problemet. Børnene skal ikke løbe og spille fordbold, og indånde støvet. De 

skal ikke være henvist til at være inde hele dagen, når det regner meget, og 

«plænen» er ren mudder. De skal ikke falde i trærøder, som bliver ved med 

at komme frem, efterhånden som jord slides af. 

Eventuelt vil bestyrelsen undersøge om man kan søge støtte fra fonde, til 

etablering af et godt underlag. 

 

5. Økonomi m.m. Bettina giver på hvert møde information, bl.a. et overblik over 

budget og forbrug samt sygefravær. 



Budgettet ser rigtig godt ud. Lige nu viser det forventede regnskab for hele året 

et overskud på mere end 100.000 kr. 

Dette udnytter vi til at få indkøbt lidt dyrere ting. F.eks. en køkkenmaskine til 

kr. 11.000, og flere gulvfolier til legezoner.  

Sygefraværet ser fint ud. Bettina er godt på vej til fuld tid. 

 

 

6. Eventuelt. 
Legepladsen, sikkerhed og ”risikable” lege. 

Julie har observeret, at nogle børn legede på taget af et legehus, og havde en 

samtale med Cecilie om det. Det var en rigtig god leg, men personalet er vist 

ikke helt enige om at børnene må det? 

Bettina fortæller, at pga. regler for legepladssikkerhed må børnene ikke lege på 

tagene. Der er ikke fri afstand til andre elementer, og intet faldunderlag. Det er 

helt sikkert gode lege, som også styrker børnenes motorik og modighed. Men 

vi må henvise til legestativerne, hvor sikkerheden er i orden. 

Bettina sikrer, at alle medarbejdere ved, at leg på tagene ikke må forekomme. 

 

Bettina fortæller lidt om legepladssikkerhed, og om sikkerhedsgennemgang, 

som foregår hvert andet år, ved en certificeret konsulent, som laver en rapport.  

Olena: der er et dødt træ på legepladsen. Bettina ser på det, og får evt. Vej og 

Park ud for at fjerne det. 

 


